

SUMBER KEMERDEKAAN EKONOMI TERHADAP
PERUBAHAN PERUMAHAN/STAF
KEMERDEKAAN

INDONESIA
KEMENTERIAN PERENCANAAN
KEKAWAHLAN DAN KEMERDEKAAN
KEMERDEKAAN

2006

CU:3189

Perpustakaan

Kolej Universiti Sains Dan Teknologi Malaysia (KUSTEM)

1100044375

LP 28 FPE I 2006



1100044375

Sumbangan sektor pelancongan terhadap pertumbuhan ekonomi Malaysia : analisis empirikal / Nor Farhana Maharudin.



PERPUSTAKAAN
KOLEJ UNIVERSITI SAINS & TEKNOLOGI MALAYSIA
21030 KUALA TERENGGANU

1100044375		

Lihat sebelah

HAK MILIK
PERPUSTAKAAN KUSTEM

**SUMBANGAN SEKTOR PELANCONGAN
TERHADAP PERTUMBUHAN EKONOMI
MALAYSIA: ANALISIS EMPIRIKAL**

**Oleh
NOR FARHANA BINTI MAHARUDIN**

Laporan projek ini merupakan sebahagian daripada keperluan
untuk mendapatkan Ijazah Sarjana Muda Ekonomi
(Sumber Alam)

**JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
KOLEJ UNIVERSITI SAINS DAN TEKNOLOGI
MALAYSIA**

2006

i100044375

PENGAKUAN

Saya akui kertas projek (EKN 4998/9) ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang telah saya jelaskan rujukannya melalui senarai rujukan yang telah dilampirkan.

2 Februari 2006


.....
NOR FARHANA BINTI MAHARUDIN
UK 8434

DECLARATION

I hereby declare that this project paper (EKN 4998/9) is the result of my own investigation and findings, except where otherwise stated other sources are acknowledge by giving explicit references is appended.

2nd February 2006


.....
NOR FARHANA BINTI MAHARUDIN
UK 8434

PENGHARGAAN

Alhamdulillah bersyukur saya ke hadrat Ilahi kerana dengan izin dan limpah kurnia-NYA, dapat saya menyiapkan kertas projek ini dengan jayanya. Sekalung penghargaan dan jutaan terima kasih saya tujukan kepada penyelia kertas projek iaitu, En.Nanthakumar a/l Loganathan yang telah banyak memberi tunjuk ajar, nasihat serta bimbingan kepada saya di sepanjang menyiapkan kertas projek ini. Di kesempatan ini juga, saya ingin mengucapkan terima kasih kepada kedua-dua ibu bapa saya yang banyak memberi dorongan dan galakan serta bantuan kewangan. Tidak lupa juga kepada rakan-rakan dan individu-individu yang turut membantu dan terlibat secara langsung dan tidak langsung dalam proses menyiapkan kertas projek ini. Tidak lupa juga, sekalung penghargaan ditujukan kepada pensyarah-pensyarah di Jabatan Ekonomi, Fakulti Pengurusan dan Ekonomi, KUSTEM yang telah banyak mendidik dan menyalurkan ilmu sepanjang pengajian saya dan tidak ketinggalan juga kepada para pustakawan Kolej Universiti Sains dan Teknologi Malaysia (KUSTEM) serta Perbadanan Perpustakaan Awam Terengganu. Akhir kata, setinggi-setinggi penghargaan saya ucapkan kepada semua yang terlibat. Segala ilmu, tunjuk ajar serta kata nasihat yang saya peroleh sewaktu menyiapkan kertas projek ini akan saya jadikan panduan dalam kehidupan mendatang. Semoga Allah S.W.T membalas dan merahmati segala kerjasama dan pertolongan yang telah diberikan

Sekian.

Nor Farhana Binti Maharudin
Ijazah Sarjana Muda Ekonomi (Sumber Alam)
Email: sakuragirl_84@yahoo.com

SUMBANGAN SEKTOR PELANCONGAN TERHADAP PERTUMBUHAN EKONOMI MALAYSIA: ANALISIS EMPIRIKAL

ABSTRAK

Secara khususnya, banyak kajian telah menunjukkan kepentingan pelancongan terhadap perkembangan perdagangan dan pertumbuhan ekonomi. Kajian ini mengkaji hubungan di antara pertumbuhan pelancongan dan perkembangan ekonomi Malaysia dengan menggunakan model ekonometrik. Secara umumnya, kajian ini telah menggunakan data dari tahun 1978 sehingga 2004 untuk menganalisis dua jenis prinsip. Pertama, pertumbuhan ekonomi berasaskan pelancongan menjadi sebahagian daripada ekonomi Malaysia. Keduanya, keputusan kointegrasi telah mengakibatkan wujudnya perhubungan satu hala dalam pertumbuhan ekonomi yang berasaskan pelancongan. Kesemua keputusan ini disokong dengan ujian ekonometrik dengan lat pilihan dan lat optimum yang berbeza. Kesimpulannya, kajian empirikal menggunakan analisis Vektor-Autoregresi (VAR) telah merumuskan bahawa ekonomi Malaysia berteraskan perkembangan pelancongan dalam jangka masa pendek. Justeru itu, di akhir kajian ini beberapa polisi dan langkah-langkah yang bersesuaian untuk mengatasi situasi ini telah dicadangkan bagi perkembangan sektor pelancongan di Malaysia.

Kata kunci: Pelancongan, model ekonometrik, pembangunan ekonomi

ABSTRACT

Many studies have shown the important of tourism to trade performance and economic development. Particularly, this study investigates the relationship between tourism growth and economics expansion for Malaysian economy by using econometric modeling. Generally, this study used early data from 1978-2004 to analyze two type of principles. First, tourism-led economic growth which been part of Malaysia's economy and secondly, the co-integration results, implies one-way causal relationship of economic-driven tourism growth. All results supported by the econometric test under different lag selection along with the optimal lag. Finally, the empirical findings by using Vector Autoregression Analysis (VAR) conclude that the Malaysian economic was indirectly driven by tourism development in the short-run period. To overcome this situation, relevant policies and strategies to develop tourism sector in Malaysia are also recommended in this paper for practices.

Keyword: Tourism, econometric modeling, economic development